
Vo štvrtok 4. novembra sa 
v zasadačke Obecného úra-
du v Klenovci zišli poslanci 
obecného zastupiteľstva na 
svojom poslednom zasadnu-
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Zasadalo  obecné zastupiteľstvo
tí v tomto volebnom období. 
Rokovanie viedol starosta 
obce JUDr. Pavel Struhár. V 
jeho úvode riaditeľ Základ-
nej školy Vladimíra Mináča 

Ján Roman predložil Sprá-
vu o výchovno-vzdelávacej 
činnosti a jej výsledkoch v 
školskom roku 2009/2010, 
z ktorej vyplynulo, že ško-

Mesiac úcty k starším
Vo štvrtok 21. októbra sa 

v kinosále kultúrneho do-
mu stretli pri príležitosti Me-
siaca úcty k starším všetci, 
ktorým sa, ako to v úvode 
programu povedala zástup-
kyňa starostu Mgr. Blažena 
Hrušková, vo vlasoch trblie-
ta striebro, tvár zdobia vejá-
riky vrások a v rukách zvie-
rajú nejeden mozoľ, aby si v 
príjemnej sviatočnej atmo-
sfére spoločne zaspomína-
li a prijali od starostu obce 
JUDr. Pavla Struhára, svo-
jich vnúčat – žiakov Základ-

nej školy Vladimíra Mináča, 
detí z detských folklórnych 
súborov Mladosť a Zornička 
kyticu plnú vďaky a úcty po-
skladanú z hovoreného slo-
va, spevu, hudby a tanca, 
ktorou chceli pohladiť i po-
tešiť všetkých prítomných.
Príjemným prekvapením 

tohto popoludňajšieho stret-
nutia bolo vystúpenie hos-
ťa programu, speváka Roba 
Kazíka, ktorý svojou bezpro-
strednosťou dokázal na tvá-
rach všetkých zúčastnených 
nielen vyčariť úsmev, ale aj 

rozihrať žilky či vyprovoko-
vať spev. 
Na záver vystúpenia spevá-

ka Roba Kazíka zástupkyňa 
starostu Mgr. Blažena Hruš-
ková zaželala všetkým, aby 
im z tváre nikdy nezmizol 
úsmev, pretože úsmev zna-
mená zdravie, šťastie, spo-
kojnosť. Pretože úsmev zna-
mená prostý život.
Následne po skončení sláv-

nostného programu sa v 
reštaurácii hotela Vepor 
stretli starosta obce JUDr. 
Pavel Struhár a zástup-

kyňa starostu Mgr. Blažena 
Hrušková s občanmi, ktorí 
v roku 2010 oslávili a oslá-
via okrúh le životné jubileá, 
aby im poďakovali za prá-
cu, ktorú počas svojho ži-
vota urobili na svojich pra-
coviskách, v rodinách i v 
prospech našej obce. Spes-
trením tohto výnimočného 
stretnutia s vrstovníkmi a 
priateľmi bola ľudová hud-
ba folklórneho súboru Vepor 
pod vedením Jána Demeho.

Blažena Hrušková

(pokračovanie na strane 2)
Rozlúčkové bolo zasadnutie obecného zastupiteľstva pre Michala Antala a Mateja Kaľav-
ského, ktorí v nastávajúcich voľbách už nekandidujú

lu navštevovalo 227 žiakov. 
Na prvom stupni bol počet 
žiakov 116. Z týchto žia-
kov prospelo 109 a priemer-
ná známka bola 1,83. Žiaci 
na prvom stupni vymeškali 
spolu 9804 hodín, čo je 85 
hodín na žiaka. Z tohto po-
čtu bolo 843 hodín neospra-
vedlnených, čo je 8 hodín 
na žiaka. Na druhom stupni 
z celkového počtu 111 žia-
kov 99 prospelo a priemerná 
známka bola 2,40, pričom 
priemerná známka ško-
ly bola 2,10. Žiaci na dru-
hom stupni vymeškali spolu 
9869 hodín, čo je 89 hodín 
na jedného žiaka.

foto: Michal Kňažek



*2. októbra sa v Hnúšti 
uskutočnila súťaž vo varení 
kapustnice, na ktorej na-
šu obec za účasti starostu 
obce JUDr. Pavla Struhára 
reprezentovali členovia fol-
klórneho súboru Vepor.

*2. októbra sa starosta ob-
ce JUDr. Pavel Struhár zú-
častnil na dožinkovej sláv-
nosti v obci Bottovo.

*7. októbra sa za prítom-
nosti starostu obce JUDr. 
Pavla Struhára uskutočni-
li sľuby členov miestnej vo-
lebnej komisie pre voľby do 
orgánov samosprávy obcí.

*21. októbra sa v kino-
sále miestneho kultúr-
neho strediska uskutoč-
nil program pri príležitos-
ti Mesiaca úcty k starším, 
po ktorom sa starosta ob-
ce JUDr. Pavel Struhár a 
zástupkyňa starostu Mgr. 
Blažena Hrušková stretli v 
reštaurácii hotela Vepor s 
občanmi, ktorí v tomto ro-
ku oslavovali životné jubi-
leum.

*22. októbra sa na Teplom 
Vrchu uskutočnilo zasad-
nutie Miestnej akčnej sku-
piny Malohont, ktoré hod-
notilo doterajšiu činnosť 
a  podávanie projektov. 
Obec Klenovec zastupoval 
starosta obce JUDr. Pavel 
Struhár.

*27. októbra sa v Klenovci 
konalo vyhodnotenie Ge-
mersko – malohontských 
folklórnych slávností Kle-
novská rontouka, na kto-
rom sa zúčastnili starosta 
obce JUDr. Pavel Struhár, 
riaditeľ Miestneho kultúr-
neho strediska Jaroslav 
Zvara, riaditeľka festiva-
lu Mgr. Stanislava Zvaro-
vá, pracovníci Gemersko – 
malohontského osvetového 
strediska v Rimavskej So-
bote a zástupca Národného 
osvetového centra v Brati-
slave Pavel Bútor.

*27. októbra sa v Klenov-
ci uskutočnilo rokovanie 
starostu obce JUDr. Pavla 
Struhára, zástupkyne sta-
rostu Mgr. Blaženy Hruš-
kovej, pracovníka obecné-
ho úradu Ing. Mária Trnav-
ského s pracovníkmi MAS 
ohľadom podávania pro-
jektov.

*27. októbra sa v Muráni 
uskutočnila súťaž mladých 
záchranárov, na ktorej sa 
zúčastnil starosta obce 
JUDr. Pavel Struhár.

*28. októbra sa starosta 
obce JUDr. Pavel Struhár 
zúčastnil v Tornali na ko-
laudácii Domova dôchod-
cov a domova sociálnych 
služieb.

Blažena Hrušková
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Udialo sa ...
Z tohto počtu bolo 979 ho-

dín neospravedlnených, čo 
je 9 hodín na žiaka. Riaditeľ 
školy konštatoval, že všet-
ci pedagogickí zamestnanci 
spĺňajú kvalifikačné pred-
poklady. Jedným z bodov 
tejto správy boli aj výsled-
ky z komplexnej inšpekcie, 
ktorá konštatovala, že vy-
učovanie v škole je na dob-
rej úrovni, pričom vyzdvih-
la najmä zapojenie školy 
do medzinárodných projek-
tov, vypracovanie školské-
ho vzdelávacieho progra-
mu a zapájanie žiakov do 
rôznej školskej a mimoškol-
skej čin  nosti, ktorá podpo-
ruje roz   voj ich manuálnych 
zručnos tí.

V hlavnom bode rokova-
nia starosta obce informoval 
prítomných poslancov o čin-
nosti obecného úradu od po-
sledného zasadnutia obec-
ného zastupiteľstva, pričom 
vyzdvihol rokovania s pred-
staviteľmi Miestnej akčnej 
skupiny Malohont v súvis-
losti s rekonštrukciou Ben-
covho námestia a Starého 
námestia, ako aj stretnutie 
s predstaviteľmi spoločnos-
ti RW Slovensko. Pripome-
nul tiež, že bol uskutočnený 
predaj štrnásťbytovej jed-
notky na Ulici Malinovského 
a sprevádzkovanie vysoko-
zdvižnej plošiny pre potre-
by obce, fyzických i právnic-
kých osôb.
Dôležitým bodom rokova-

nia bola aj zmena rozpočtu 
obce, ktorá sa týkala jeho 
kapitálovej časti. Schválená 
zmena reflektuje skutočný 
vývoj kapitálových príjmov a 
výdavkov, najmä príjmov zo 
štrukturálnych fondov Eu-
rópskej únie, pretože niekto-
ré projekty neboli podporené 
a u tých, ktoré sa realizujú, 
ako napríklad rekonštruk-
cia základnej školy, sa reál-
ne platby dajú očakávať až v 
budúcom roku.
Na záver posledného ro-

kovania poslanci zhodnotili 
svoju účasť na zasadnutiach 
obecného zastupiteľstva po-
čas štvorročného volebného 
obdobia, ktorú uvádzame v 
osobitnej tabuľke.

Blažena Hrušková

Zasadalo  obecné zastupiteľstvo
(dokončenie zo strany 1)

Vážené dámy!
Vážení páni!
Drahí jubilanti!
Pomaly a isto robíme 
žitia kroky,
a s nimi ani si to ne-
uvedomujeme, plynú 
i naše roky.
V detstve pomaly 
sťaby sa nevládali 
rozbehnúť,
no neskôr je nemož-
né ich dobehnúť.
Dobehnúť, zastaviť 
a na pomalší beh ich 
nadstaviť.
Niet takého majstra, 
čo by to zvládol,
kto dokázal by to, 
hneď by svetu vlá-
dol.
No nemusíme sa je-
ho vládnutia báť,
lebo nikto, nikto nám 
nemôže z našich ro-
kov vziať.
Len smrť naše kroky 

zastaví,
a nás na vedľajšiu 
cestu odstaví.
No kým dýchame 
cesty žitia prach,
že prestaneme star-
núť, nemusíme mať 
strach.
Vráska za vráskou 
brázdi naše čelo,
a sú ako poštár, čo 
prináša nám správu 
smelo.
Správu, že sme star-
ší deň čo deň,
a mladosť je za nami 
jak krásny sen.
Sen o bezstarostnom 
putovaní,
keď sme boli na 
všetko odhodlaní.
Dnes už všetko 
dôsledne zvažujeme,
a radšej si do jazy-
ka zahryzneme, kým 
niečo vypovieme.
Bo zlé slovo bolí a 
ohromnú má moc,

a vie i deň slnečný 
zmeniť v tmavú noc.
Preto v zrelšom veku 
slová vážime
a pokoj v obci, ale i v 
rodinách strážime.
Len v láske je skrytý 
žitia tón,
z lásky nutno stavať 
šťastia dom.
Len keď svoj dom na 
takýchto základoch 
postavíme,
tak budúcim poko-
leniam cestu lásky 
vydláždime.
A láska, tá ich bude 
posilňovať, hriať,
by jeden druhého 
mal úprimne rád.
To cieľ každého k 
starobe blížiaceho sa 
človeka,
bo len tam dobre, 
kde láska víťazí, je 
pravda odveká.
A tak nech generácia 
s generáciou dobre 

nažíva,
dobré i zlé v svornos-
ti a láske prežíva.
Nuž, buďte pozdra-
vení bohatieri, čo už 
dávnejšie zrodil ich 
čas,
nech dopriate je Vám 
lásky, pohody, po-
rozumenia a ďalších 
žitia krás.
Nech slniečko 
zasvie ti, zohreje kos-
ti a silu dá,
nech každý z Vás z 
žitia radosti má.
By Váš ďalší život 
bol jak krásny sen,
a nech vďačnosť na-
ša k Vám prejavuje 
sa každý deň.
Každý deň vďaku a 
úctu Vám,
to prajú Vám všetci i 
ja sám.

Pavel Struhár
starosta obce

Meno a priezvisko Počet účastí Počet neúčastí Účasť v %
Michal Antal, predseda komisie 29 10 74 %
Július Bálint 32 7 82 %
Ján Dovala 34 5 87 %
Ing. Štefánia Dovalová 19 20 49 %
Ján Figuli 30 9 77 %
Mgr. Blažena Hrušková, zást. starostu 39 0 100 %
Matej Kaľavský 32 7 82 %
Mgr. Zlata Kaštanová 39 0 100 %
Ing. Michal Kňažek, predseda komisie 32 7 82 %
Mgr. Katarína Zamborová, preds. komisie 32 7 82 %
Mgr. Stanislava Zvarová, preds. komisie 31 8 79 %

Blahoželan ie  k Mesiacu úcty k starším

Klenovské noviny 10/2010
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Predstavujeme kandidátov na starostu
Vážení obyvatelia Klenovca,

v komunálnych voľbách 
27.11.2010 kandidujem na 
starostku obce Klenovec, v 
ktorej treba realizovať veľa 

p r i o -
rít. Po-
k ú s i m 
sa o to, 
ak mi 
p r e j a -
víte dô-
v e r u . 
R a d a 
by som 
sa po-

ďakovala všetkým, ktorí ma 
podporili v mojej kandidatú-
re. 
Každý plnoletý obyvateľ 

obce je držiteľom význam-
nej moci. Tá sa preukazu-
je každé štyri roky voľbou 
svojich zástupcov v komu-
nálnych voľbách. Ak chce-
me niečo zmeniť, tak teraz 
je na to čas. Voľby sú šanca 
pre každého občana ovplyv-
niť chod vecí v obci. Možno 
ešte nie ktorí z vás váhajú, či 
ísť voliť. Tu chcem pripome-
núť, že sa rozhoduje o tom, 
pod akým vedením budete 
nasledujúce roky žiť. Oby-
čajných ľudí zaujímajú oby-
čajné problémy. Denne po-
čúvam sťažnosti na rozbité 
chodníky a cesty,  nebezpeč-

né rigoly, málo športových a 
kultúrnych podujatí, čierne 
skládky, nezáujem o rieše-
nie problémov. Pred týmito 
problémami si už nemôže-
me zakrývať oči!!! Starosta a 
poslanci obecného zastupi-
teľstva by mali byť otvorení 
pre bežné komunálne pro-
blémy, pre každodenné po-
treby ľudí. Môj volebný pro-
gram je otvorený materiál 
vaším nápadom a námetom. 
Mojim cieľom je práca v pro-
spech obce, nemám žiadne 
osobné, politické ani podni-
kateľské ciele.
Uvádzam niekoľko dôvo-

dov, prečo voliť zmenu:
1. Starostom sa človek ne-

vyučí, nie je to celoživotné 
povolanie. Je to funkcia na 
volebné obdobie, ktoré má 
aj koniec. Koniec má prísť 
vtedy, keď už starosta nemá 
čo ponúknuť, je vyčerpaný, 
končí jeho kreativita, čiže 
„vyhorí“. Toto obdobie vyho-
renia nastáva po ôsmych až 
dvanástich rokoch v každej 
profesii. Využijem slová do-
terajšieho starostu Struhára 
pri doplnení člena obecnej 
polície „Život je zmena ... v 
práci bol už vytvorený stereo-
typ“, ...„Chceli sme vniesť do 
práce .... nové vetry“, (zdroj: 
Echoviny.sk.) 

Nové vetry už potrebuje 
hlavne vedenie obce Kleno-
vec. 
2. Okolnosti posledných 

dní nám dávajú signál, že 
takáto zmena je viac než po-
trebná, argumentov je dosť. 
Svedčia o tom, že súčasné 
vedenie obce ide  nespráv-
nym smerom. Práve v tých-
to voľbách môžete pomôcť 
zmeniť to čo kritizujete, to 
čo sa vám nepáči, to, s čím 
nesúhlasíte. Po voľbách už 
túto možnosť mať nebudete. 
3. Chcem, aby sa úlohy rie-

šili aktuálne a nie zdĺhavo. 
Bežné veci obec rieši nie-
koľko rokov, mnoho zostáva 
stále nedoriešených.
4. Ponuka sľubov pred 

štyrmi rokmi bola štedrá. 
(viď Klenovské noviny čís-
lo 11/2006). Zamyslime sa, 
koľko sľubov sa naplnilo? 
Žiaľ, po nesplnených sľu-
boch už nikto z voličov ne-
pátra a neskúma ich napl-
nenie. Pozrime sa pravde do 
očí.  V obci sa viditeľne pra-
cuje 3-4 mesiace pred voľba-
mi.
5. Informácie pre občanov 

a poslancov sú príliš steril-
né, v konaní vedenia obce 
by mala vládnuť transpa-
rentnosť (netreba nič tajiť, 
záujmy obce sú naše spoloč-

Drahí spoluobčania!
Čuduj sa svete, štyri roky 

ubeh l i 
a zno-
va je 
tu ob-
d o b i e , 
keď sa 
k Vám 
p r i h o -
vára jú 
kandi -
dáti na 

starostov a poslancov obce a 
prosia o Vašu dôveru a Váš 
hlas. Hlas, ktorý rozhodne 
o tom, kto bude ďalšie šty-
ri roky drať gate na staros-
tovskom stolci a smerovať 
našu obec cez úskalia neú-
spechov k zelenému pobre-
žiu prosperity a všeobecnej 
spokojnosti. Lebo práve o 
to išlo pri voľbách pred sto 
rokmi a o to isté ide i dnes. I 
dnes otŕčame vysmiate tvá-
re a sľubujeme tu cestu, tam 
kanál či mostík a je len na 
Vás občanoch, ktorú z tých-
to usmiatych a sľubujúcich 
tvárí si vyberiete a koho ob-
daríte svojou dôverou. Sto-
jíte pred dilemou, koho si 
vybrať a predísť tak  budú-
cemu sklamaniu z nenapl-
nených prianí a sľubov. Je 
ťažké a na druhej strane i 
neprijateľné v tejto otázke 

radiť. V kútiku srdca, však, 
nosíme osobný kompas, kto-
rý nás smeruje k správnemu 
rozhodnutiu. Toho sa treba 
spýtať, ako sa k Vám počas 
minulého obdobia ten – kto-
rý kandidát staval, či jeho 
usmiata tvár bola úprimná a 
či len pretvárkou snažiacou 
sa dosiahnuť svoj cieľ. 
Cesta ďalšieho rozvoja ob-

ce je dlhodobo zakotvená v 
dokumente Plán hospodár-
skeho a sociálneho rozvoja 
obce, ktorý bol odsúhlasený 
obecným zastupiteľstvom. 
To je realita, ktorú Vám sľu-
bujem. Iné sľuby sú len ví-
ziami a želaniami, ktoré sú 
v dohľadnej dobe nesplni-
teľné, a tak i zavádzajúce. 
Je na Vás, či dáte prednosť 
realite, alebo nereálnym sľu-
bom a snom o zmene, ktorá 
vyrieši všetky boľačky našej 
obce.
Zároveň je treba povedať, 

že nie vždy a všetkým i keď 
oprávneným požiadavkám 
sa dá vyhovieť, pretože rea-
govať môžeme len na vyhlá-
sené výzvy. Úspešní sme boli 
vo výzve  Rekonštrukcia ZŠ 
a Revitalizácia územia, ktorá 
zahŕňa rekonštrukciu širšie-
ho centra obce za viac ako1 
milión €.
Máme pripravené staveb-

né projekty na kanalizáciu, 

né).
Teraz sa každý môže zamy-

slieť, na čo sú mi voľby? Ur-
čite ich inak vníma politik a 
inak obyčajný človek zápa-
siaci s vlastnými životnými 
problémami – nezamestna-
nosťou, chorobou, sociálnou 
neistotou, rodinnou tragé-
diou. Klenovec sa nemôže 
pohnúť ďalej, ak sa do toho 
aj vy nezapojíte. Nenechajte 
rozhodovať ľahko ovplyvni-
teľné skupiny ľudí, bez ná-
zoru alebo bez nedostatku 
informácií. Každý hlas zavá-
ži, každý občan je dôležitý, 
bez mobilizácie váhajúcich a 
ignorujúcich voľby sa zmeny 
nemôžu uskutočniť. Zabud-
nite na guľáš, párky, pálen-
ku a aj eurá, či básničky a 
pesničky pred voľbami, toto 
predsa nemôže byť dostatoč-
ný dôvod na voľbu starostu. 
Voľte podľa vlastného rozu-
mu, informácií, dôkazov a 
svedomia.
Prajem všetkým voličom 

obce Klenovec, aby vaše vo-
lebné rozhodnutia boli prí-
nosom pre obec Klenovec.

Mgr. Zlata Kaštanová
nezávislá kandidátka

na starostu obce

protipovodňové opatrenia, 
Jánošíkov dom, múzeum 
tradícií obce, športovej haly, 
rekonštrukcie obecného ho-
tela, vybudovanie autobuso-
vých zastávok, rozhľadne a 
cykloturistických trás, kto-
ré budú vysoko prevyšovať 
sumu 3 milióny €. A ak sa 
nájde zhoda v obecnom za-
stupiteľstve, tak i výstavba 
sociálnych domčekov v róm-
skej osade. 
Zvažujeme i aktivity v ob-

lasti cestovného ruchu, kto-
ré však budú závisieť od vôle 
či nevôle majiteľov pozem-
kov. Len zo zbežného súčtu 
najreálnejších projektov je 
zrejmé, že sa budeme uchá-
dzať o čiastku presahujúcu 
6 miliónov €. Čo nie je málo. 
Alebo je? Sú to aktivity od-
súhlasené obecným zastupi-
teľstvom. Vlak je teda rozbe-
hnutý a bez možnosti úrazu 
sa z neho už nedá vystúpiť.
Pre získanie objektívneho 

obrazu o rozvoji obce je tre-
ba pripomenúť i akcie, ktoré 
boli realizované počas tohto 
štvorročného obdobia, ako 
viacúčelové ihrisko, ZŠ, vo-
da a cesta v Novej štvrti, v 
celkovej hodnote 1 milión €.
Základom tohto snaženia 

je spokojnosť občanov, ale 
najmä ich udržanie v našej 
obci. Preto vyvíjame obrov-

ské úsilie na vytvorenie no-
vých pracovných miest, čo-
ho je príkladom aj podanie 
projektu na Gemerský prie-
myselný park, Gemerský so-
ciálny podnik i snaha získať 
rakúskeho investora pre vý-
stavbu závodu pri ČOV.  A 
konečne sa našiel i inves-
tor, ktorý ukončí už roky 
rozosta vanú bytovku. 
Jedným z najväčších pro-

blémov, ktorý ťaží našich 
občanov, je prieťah obcou a 
riešenie jeho výškových po-
merov. Po prerokovaní všet-
kých náležitostí je tu prísľub 
predsedu BBSK, že bude na 
VÚC vypracovaný samostat-
ný projekt, ktorý bude riešiť 
tento boľavý problém.
Vážení spoluobčania, to je 

krátky výpočet toho, čo sme 
prežili a toho čo nás čaká. 
Je na Vás, ako zhodnotíte 
toto moje snaženie a komu v 
nasledujúcich voľbách odo-
vzdáte svoj hlas. No napriek 
tomu Vám ďakujem za do-
terajšiu prejavenú dôveru a 
prajem Vám i obci veľa šťas-
tia a úspechov v ďalšom na-
predovaní nám všetkým tak 
drahého Klenovca.

JUDr. Pavel Struhár
kandidát

na starostu obce 
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Kandidát i  na starostu obce

1. Mgr. Zlata Kaštanová
46-ročná, učiteľka,
nezávislý kandidát

2. JUDr. Pavel Struhár
53-ročný, právnik, strana 

SMER-SD

Kandidáti na poslancov obecného zastupiteľstva

2. Edita Bartová, Ing.,
45 r., ekonóm, SDKÚ-DS

3. Zlata Bencsíková, 50 r.
robotník, SaS

4. Ján Brndiar, 43 r.
geodet, SDKÚ-DS

5. Eva Brndiarová, Mgr., 
67 r., dôchodkyňa, LS-HZDS

1. Richard Bálint, 39 r.
zmen. majster, SMER-SD

6. Pavel Búr, 53 r.
zámočník, ĽS-HZDS

7. Pavel Bútor, 55 r.
súkr. hosp. roľník, SMER-SD

8. Ján Deme, 44 r.
nezamestnaný, NEKA

9. Pavel Demeter, 51 r.
banský technik, SMER-SD

10. Ján Dovala, 61 r.
podnikateľ, SDKÚ-DS

11. Elena Dovalová, Ing., 
44 r., zootechnik, SMER-SD

12. Štefánia Dovalová, Ing., 
44 r., ekonóm, SDKÚ-DS

13. Dalibor Ďuriš, Mgr., 
29 r., zást. riad. GMM, NEKA

14. Ján Figuli, 46 r.
podnikateľ, SDKÚ-DS

15. Peter Hruška, 50 r.,
podnikateľ, SDKÚ-DS

16. Blažena Hrušková, Mgr.
51 r., stredošk. učiteľka, SMER-SD
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Kandidáti na poslancov obecného zastupiteľstva

17. Zlata Kaštanová, Mgr.
46 r., učiteľka, NEKA

18. Michal Kňažek, Ing. 
58 r., technik, SMER-SD

19. Dušan Kurčík, 54 r.
zámočník, SMER-SD

20. Edita Moncoľová, Ing.
54 r., riad. školy, SNS

21. Ján Oláh, 38 r.
robotník, NEKA

22. Pavel Paľo, 50 r.
stavebný robotník, EDS

23. Ondrej Piater, 48 r.
baník, ĽS-HZDS

24. Janka Pohorelská, Mgr. 
40 r., učiteľka, NEKA

25. Pavel Struhár, JUDr.
53 r., právnik, SMER-SD

26. Martin Štefánik, 36 r.
štát. zamestnanec, NEKA

27. Svetozár Šulek, 49 r.
živnostník, NEKA

28. Michal Trnavský, Bc.
25 r., bank. úradník, SMER-SD

29. Ján Ulický, 37 r.
podnikateľ, SaS

30. Katarína Zamborová, Mgr.
41 r., soc. pracovníčka, SMER-SD

31. Stanislava Zvarová, Mgr.
42 r., prac.MAS Malohont, SMER-SD

Voľby do orgánov samosprávy obcí
Oznámenie o čase a mieste konania volieb

Podľa § 27 zákona SNR č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov samosprávy obcí v znení ne-
skorších predpisov oznamujeme, že: 
1. voľby do orgánov samosprávy obcí sa konajú 27. novembra 2010 od 7.00 do 20.00 hodiny 
2. miestom konania volieb podľa trvalého pobytu je volebná miestnosť: 

- pre okrsok č. 1, Klub dôchodcov pre občanov, ktorí bývajú v domoch s číslom súpisným 1 
– 224

- pre okrsok č. 2, zasadačka oproti Slovenskej sporiteľni pre občanov, ktorí bývajú v  domoch 
s číslom súpisným 225 – 600

- pre okrsok č. 3, Základná škola Vladimíra Mináča pre občanov, ktorí bývajú v domoch s 
číslom súpisným nad 600
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Klenovský syrec
História výroby Klenovské-

ho syrca siaha do druhej 
polovice 17. storočia. Prof. 
Dr. Otakar Laxa v knihe Sy-
rárstvo v roku 1914 píše: 
„...v okolí obce Klenovec sa 
pred rokmi vyrábal syr z ov-
čieho mlieka, ktorého akosť 
bola veľmi chválená a v šesť-
desiatych rokoch 17. stor. 
sa vyvážal i do Nemecka.“ O 
jeho veľkej sláve svedčí aj je-
ho odber arcikniežaťom Šte-
fanom od roku 1830.

Klenovský syrec obsahuje 
okolo 54 – 56% su-
šiny a 45 – 50% 
tuku v sušine. 
Vyrábal sa naj-
častejšie v tvare níz-
keho valca v strede s 
okrúhlou ornamenti-
kou a hmotnosťou od 
1 do 2 kg ako údený 
alebo neúdený syr, na 
reze s bielou syrovou far-
bou. Celistvosť štruktúry 
môže byť prerušovaná ob-
časnými trhlinkami a dutin-
kami. Jeho konzistencia má 
byť jemná, nie drobivá, ale 
ani gumovitá. Mierne zaso-
lený a zaúdený v chladnej-
šom prostredí by mal vydr-
žať v konzumnom stave až 6 
mesiacov.
Najstarší domáci spôsob 
výroby syrca

Ovčie mlieko alebo zmieša-
né s kravským mliekom sa 
zohreje na teplotu 35 – 36°C.

Zasyrenie mlieka prebieha 
za stáleho miešania a množ-
stvo syridla sa dávkuje tak, 
aby sa syrenina vyzrážala za 
25 – 30 minút.

Dostatočne pevná zraze-
nina sa syrárskou harfou s 
prestávkami krája a rozdro-
bí na veľkosť hrášku. Potom 
sa syrové zrno nechá voľ-
ne klesnúť na dno výrobní-
ka, kde počas 15 – 20 minút 
prekysá a začne vylučovať 
srvátku.

Následne sa syrovina ručne 
stláčaním formuje do podo-
by hrudy, tak, aby odtieklo 

čo najviac srvátky.
Vylisovaná sy-

rová hruda sa 
preloží do sa-
mostatnej nádo-
by a celý objem 

s y - ra sa zaleje hor-
úcou srvátkou, 

aby sa prehrial celý povrch 
syra (približne 5 minút).

Zmäknutý plastický syr sa 
preloží do pripravenej formy, 
dôkladne sa pozatláča a na 
povrch sa zatlačí cifra.

Po vychladnutí a stuhnu-
tí sa syr vyberie z formy a 
dá sa soliť, buď do soľného 
kúpeľa alebo suchou cestou, 
to je zatláčaním suchej soli 
do celého povrchu hrudy.

Po zasolení sa môže syrec 
primerane zaúdiť a pone-
chať v chladnej pivnici do-
zrieť 10 – 14 dní.

Ladislav Gemeri

Aj keď, zatiaľ, počasie 
tomu nenasvedčuje, preto-
že v dňoch, keď vzniká to-
to číslo Klenovských novín, 
skôr pripomína jar a snaží 
sa lámať teplotné rekordy, 
nezadržateľne nastupuje 
chlad jesenných dní. V ta-
komto chladnom a sychra-
vom období dobre padne 
každému z nás zahria-
tie, aj v podobe dobrej a 
hlavne teplej polievky. Keď 
je navyše aj zdravá, je to tá 
najlepšia kombinácia pre-
vencie proti prechladnutiu. 
Takéto zaručene 
zdravé poliev-
ky sú rôzne „ci-
bu ľačky“ či 
„ces načky“. V 
našich kon-
či nách, však, 
má tradíciu 
ako zdroj vitamínov 
najmä kapustnica. Ja, os-
obne, nedám dopustiť ani 
na tekvicovú polievku. 
Keďže je tu čas zimy a 
polievok, tu sú recepty. 
Upozorňujem, že ich príp-
rava sa celkom nezhoduje 
s prípravou, akú poznáme 
z kuchýň našich starých 
mám. A ešte pripomínam, 
že ich spoločným prívlast-
kom je slovko ľahká.
Ľahká kapustová polievka
„Na prípravu ľahkej ka-

pustovej polievky potre-

bujeme hlávku bielej ka-
pusty, zemiaky, cibuľu, 
paradajko vý pretlak, olej, 
soľ, rascu, čierne a nové 
korenie, vegetu.
Na oleji trochu osmažíme 

nadrobno nakrájanú cibu-
ľu, pridáme na rezance na-
krájanú kapustu a krátko 
podusíme. Zalejeme stude-
nou vodou, pridáme pokrá-
jané zemiaky, paradajkový 
pretlak, soľ, korenie, ras-
cu a varíme, kým nie sú 
zemia ky mäkké. Na záver 
dochutíme vegetou.“

Ľahká tekvi-
cová polievka
„Na príprav u 

ľahkej tekvico-
vej polievky 
po  t rebujeme 
menšiu tekvi-

cu, červenú, ze-
lenú a žltú papriku, zeler, 
stredne veľké jačmenné 
krúpy, olej, paradajkový 
pretlak, soľ, čierne a nové 
korenie a vegetu.
Na oleji krátko podusíme 

na malé kocky nakrájanú 
tekvicu, papriku a zeler. 
Pridáme paradajkový pret-
lak a premiešame. Všetko 
zalejeme studenou vo-
dou, osolíme, okoreníme a 
prisypeme za hrsť umytých 
jačmenných krúp. Keď sú 
krúpy uvarené, polievku 
dochutíme vegetou.“

Chovateľom oviec

November
Ďalšou rastlinou, ktorá sa 

objavila v posledných ro-
koch na našom trhu a môže-
me ju bez väčších problémov 
pestovať aj v našich klima-
tických oblastiach, je zemo-
lez jedlý a zemolez kamčat-
ský. Zemolezov je botanicky, 
ako uvádza literatúra, oko-
lo 200 druhov. Veľká väčši-
na z nich nie sú jedlé.  Len 
niektoré, ktoré pochádza-
jú hlavne z oblasti ďaleké-
ho východu až zo sibírskej 
a kamčatskej oblasti, ma-
jú jedlé plody. Druhy, ktoré 
majú okrasné kvety ale ne-
jedlé plody sa používajú v 
okrasnom sadovníctve. 
Zemolez vytvára v priro-

dzenom prostredí vzpriame-
ne zahustené kríky podob-
né kríkom ríbezlí. Ich výška 
môže byť až dva metre. Ko-
reňová sústava je pomerne 
mohutná a rozložitá, preto 
je schopná zabezpečiť rast-
linke dostatok živín potreb-
ných na rast. Kvety sú po-
merne malé, nenápadné a 
sú sfarbené do žltozelena. 

Kvitnú veľmi skoro už za-
čiatkom apríla. Zemolez je 
cudzoopelivá rastlina, a pre-
to potrebuje, aby rástli vedľa 
seba aspoň dve rôzne rastli-
ny. Plody dozrievajú koncom 
mája. Sú to jedny z najskor-
ších plodov v našich pod-
mienkach. Tvarom a mod-
rým sfarbením pripomínajú 
malú slivku. Sú trochu po-
dlhovasté. Dužina zemole-
zu je sladká až sladkokyslá 
pripomínajúca chuťou ču-
čoriedku. Preto sa v hovo-
rovom slangu nazýva aj ču-
čoriedka sibírska, čo potom 
vnáša nesúlad v pomeno-
vaní inak odlišných druhov 
rastlín. Listy sú protistojné, 
podlhovasté, asi 5 cm dlhé. 
Okraje sú hladké. Kôra star-
ších konárikov je sivohnedá, 
odlupuje sa v pozdĺžnych 
pásoch.
Zemolez je nenáročná rast-

lina ako na pôdu, tak aj na 
prostredie, v ktorom rastie. 
Na rozdiel od čučorie-

dok, ktoré potrebujú kyslú 
pôdu, zemolez ju nepotre-
buje upravovať na nízke pH. 
Znášajú aj veľmi nízke tep-
loty počas zimných mesia-
cov. Kvety nepoškodzuje jar-
ný mráz. Výhodou je aj veľ-
mi krátka vegetačná doba. 
Pri skorom kvitnutí, čo je 
podmienené príchodom tep-
lejších dní a následne ochla-
dením, môže nastať nedo-
statočné opelenie hmyzom. 
Zemolez môžeme vysádzať 
ako na jeseň, tak aj na jar. 
Poškodiť ho môžu takzvané 
suché zimy, keď je nedosta-
tok snehovej prikrývky. V 
každom prípade je potreb-
né venovať pri presádza-
ní pozornosť dostatku vo-
dy, aby sa čo najviac znížil 
presadzovací šok. Odporúča 
sa urobiť aj okolo rastlinky 
podstielku z pilín z ihlična-
tých stromov. Na výživu sú 
rastliny nenáročné. Na udr-
žanie rodivosti zabezpečuje-
me hnojenie viaczložkovými 

priemyselnými hnojivami, 
prípadne vyzretým kompos-
tom. Podobne ako je to pri 
ríbezli. 
Na rez nie je zimolez nároč-

ný. Rastlina už sama priro-
dzene vytvára guľovitý ker. 
Prvý rez sa odporúča až v 
piatom roku a aj to hlavne 
na odstránenie starých ko-
nárov a zahustených častí 
kríka. Odstránime aj konáre 
po obvode tak, aby sa udržal 
vzpriamený rast. Doplnková 
závlaha nie je potrebná. Do 
zberu plodov stačí zimná zá-
soba vody. Zemolez v našich 
podmienkach netrpí na nija-
ké závažné choroby. Tak is-
to neboli zistení nijakí škod-
covia.
Plody zemolezu obsahu-

jú celý rad vitamínov, ale aj 
množstvo antokyánov, čo sa 
prejavuje silným sfarbením 
plodov a následne aj výrob-
kov po spracovaní. Plody sú 
vhodné na priamy konzum, 
ale aj na spracovanie. Kve-
ty, plody, listy, ale aj kôra 
sa používa v ľudovom lieči-
teľstve.

Jaroslav Jáchim st.

Okienko záhradkára

Z kuchyne našich starých 
mám

Blažena Hrušková
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Š P O R T O V É   O K I E N K O

Skonči la  sa jesenná časť futbalových súťaží
Jesenná časť futbalových súťaží sa skončila, pohľad do tabuliek jednotlivých kategórií však veľa optimizmu nevzbud-

zuje. Družstvo dospelých po úspešnom štarte, keď uštedrilo jedinú prehru lídrovi súťaže Tachtám, postupne stratilo 
formu i body nielen na súperových, ale aj na domácom ihrisku. Piate miesto v jesennej tabuľke sa už nedá vylepšiť ani 
prípadným víťazstvom v odloženom stretnutí s Muráňom.

Známe problémy s hráč-
skym kádrom dorastenec-
kého družstva sa odrazili 
aj vo výsledkoch – dve ví-
ťazstvá a jedenásť vysokých 
prehier znamenajú dvanás-
te miesto v tabuľke a boj o 
záchranu v jarnej časti. Ani 
žiacke družstvo neudáva 
tón v oblastnej súťaži a zo 
štyroch účastníkov je po je-
seni na treťom mieste.
Jelšava – Klenovec 2:1 
(2:0)
O osude stretnutia sa roz-

hodlo už v prvom polčase, 
v ktorom boli domáci hrá-
či odvážnejší v útoku a za-
ťažili konto nášho brankára 
dvoma gólmi. Snaha nášho 
mužstva o zvrat priniesla iba 
čestný gól Borisa Cibuľu, čo 
však na bodový zisk nesta-
čilo. V prestávke stretnutia 
protestoval kapitán nášho 
mužstva proti neoprávnené-
mu štartu domáceho hráča. 
O našej námietke rozhodne 
športovo-technická, prípad-
ne odvolacia komisia obvod-
ného futbalového zväzu.
Klenovec nastúpil na stret-

nutie v zostave: I. Hruška 
– Vývlek, V. Parobek, Vin-
ce, M. Parobek, Kasáč, Fiľo, 
Barto, Kubinec, Cibuľa, 
Kriška. Striedali Boháčik, 
Valent, Mináč.
Žiaci: V.Blh – Klenovec 4:0
Dorast: Klenovec – Divín 0:4
Klenovec – Rim. Janovce 
2:2 (0:0)
Od začiatku stretnutia 

sme síce mali územnú pre-
vahu, hre nášho mužstva 
však chýbala presnosť a 
moment prekvapenia, takže 
v prvom polčase sme bránu 
súpera vážnejšie neohrozili. 
Naopak, boli to hostia, ktorí 
niekoľkými rýchlymi proti-
útokmi ohrozili našu bránu, 

a čisté konto sme si udrža-
li iba vďaka istým zákrokom 
Igora Hrušku v bráne. V 
úvode druhého polčasu sme 
v 50. minúte po góle Borisa 
Cibuľu išli do vedenia, hos-
tia však už 60. minú te vy-
rovnali a v 75. minúte sa do-
konca ujali po hrubej chybe 
našej obrany vedenia 2:1. 
Aspoň bod zachraňoval pre 
naše mužstvo v samom zá-
vere gólom zo skrumáže po 
rohovom kope brankár Igor 
Hruška.
Zostava Klenovca: I. Hruš-

ka – Vývlek, V. Parobek, 
Mináč, M. Parobek, Kasáč, 
Fiľo, Barto, Kubinec, Cibu-
ľa, Kriška. Striedali Medveď, 
Valent, Jáchim.
Žiaci: Klenovec – Gemer 5:0, 
góly Klenovca strelili D. Do-
vala 2, M. Ťažký, V. Radič a 
E. Radič.
Dorast: Poltár – Klenovec 7:0
Lubeník – Klenovec 3:2 (1:1)
V bojovnom a vyrovnanom 

stretnutí sa vedenia ujali už 

Pavel Ďurík/Michal Kňažek

v 6. minúte domáci. Odváž-
na hra na pôde silného súpe-
ra nám priniesla vyrovnanie 
v 30. minúte – autorom gólu 
bol Cibuľa. V úvode druhého 
polčasu domáci v 48. minúte 
opäť strhli vedenie na svoju 
stranu, nám sa však podari-
lo gólom Krišku v 58. minúte 
vyrovnať a tak zvyšok stret-
nutia bol bojom o strelenie 
rozhodujúceho gólu. Šťaste-
na, aj rozhodca boli naklo-
není viac domácim, pretože 
o konečnom výsledku a na-
šej prehre rozhodol sporný 
pokutový kop.
Na stretnutie sme nastúpi-

li v zostave: I. Hruška – Vý-
vlek, V. Parobek, Vince, M. 
Parobek, Fiľo, Hlôška, Bar-
to, Kubinec, Cibuľa, Kriška. 
Striedali Medveď, Jáchim, 
Valent.
Žiaci: Lubeník – Klenovec 
6:3, góly Klenovca strelili M. 
Cibuľa 2, D. Cibuľa.
Dorast: Klenovec – Hnúšťa 
2:1, góly Klenovca strelili M. 
Cibuľa a vlastný.

Klenovec – V. Teriakovce 
2:0 (0:0)
Vzájomný rešpekt súpe-

rov z hornej časti tabuľky 
sa prejavil v obojstrannej 
opatrnej hre, pričom hostia 
boli v útoku nebezpečnejší. 
Po zmene strán sme zvýši-
li útočnú aktivitu, ale šan-
ce Cibuľu a Bartu zostali 
nevyužité. Streleckú smolu 
prelomil v 70. minúte Vin-
ce, ktorý nás dostal do ve-
denia. Naše víťazstvo poistil 
už v 72. minúte Fiľo strelou 
z trestného kopu.
Zostava Klenovca: I. Hruš-

ka – Mináč, Valent, Vin-
ce, M. Parobek, Fiľo, Barto, 
Hlôška, Kubinec, Cibuľa, 
Kriška. Striedali Medveď, 
Kasáč.
Dorast: Tisovec – Klenovec 3:0
Revúčka – Klenovec 2:1 
(1:0)
Po bezkrvnom výkone Kle-

novčanov vyhrávali domáci  
už dvoj gólovým rozdielom. 
Na čestný úspech sa naši 
futbalisti zmohli až v úpl-
nom závere stretnutia, keď 
autorom gólu bol Boris Ci-
buľa.
Zostava Klenovca: I. Hruš-

ka – Múka, Valent, Vince, 
Vývlek, Mir. Kubinec, Barto, 
Fiľo, Hlôška, Medveď, Cibu-
ľa. Striedali: Kasáč, Boris 
Kriška.

Tabuľka po 13. kole
1. Tachty 13 12 0 1 62:10 36
2. Lubeník 13 10 0 3 39:22 30
3. Kráľ 13 8 3 2 30:15 27
4. V. Teriakovce 13 9 0 4 29:21 27
5. Klenovec 12 6 3 3 25:17 21
6. Jelšava 13 5 3 5 29:22 18
7. R. Janovce 12 4 5 3 17:19 17
8. Revúčka 13 5 1 7 27:30 16
9. Ožďany 13 4 3 6 22:32 15

10. Muráň 12 3 5 4 19:30 14
11. Hajnáčka B 12 3 2 7 16:36 11
12. Sirk 13 3 1 9 16:21 10
13. Bátka 13 1 3 9 15:42 6
14. Stárňa 13 1 2 10 15:41 5

Výsledky z  bedmintonuPre nedostatok priestoru v 
súvislosti s voľbami do sa-
mosprávy obce prinášame 
iba veľmi stručný prehľad 
výsledkov z bedmintonu. 
Priaznivcom tohto športu to 
vynahradíme v zimných me-
siacoch, kedy bedminton do-
minuje športovému dianiu.
- Na medzinárodných 

majstrovstvách Švajčiar-
ska v dňoch 1.-3. októbra v 
Lausanne postúpila Nikole-
ta Bálintová spolu s Repis-

kou (Zvolen), resp. Hliniča-
nom (Trenčín) vo štvorhre a 
v zmiešanej štvorhre medzi 
osem nejlepších, v dvojhre 
nepostúpila do hlavnej sú-
ťaže.
- Na Veľkej cene Brati-

slavy dospelých, ktorá sa 
uskutočnila v dňoch 9.-10. 
októbra získala dvojiva De-

nisa Antalová-Nikoleta Bá-
lintová striebornú medailu, 
keď na finálový súboj kvôli 
iným povinnostiam nemoh-
li nastúpiť. Denisa Antalová 
uspela aj v dvojhre, kde ob-
sadila tretie miesto.
- Na Grand Prix juniorov 

do 17 rokov vo Zvolene, 
ktorá sa konala 16. októbra, 

získala Nikoleta Bálintová 
spolu s Knappovou (Trenčín) 
striebro v štvorhre a v zmie-
šanej štvorhre s Kanásom 
(Nitra) bronzovú medailu.
- Na medzinárodnom tur-

naji žiakov v Brne sa najú-
spešnejšou účastníčkou sta-
la Monika Hrušková, ktorá 
získala zlato v štvorhre spolu 
s Drotárovou (Lok. Košice), 
striebro v dvojhre a spolu s 
Horákom (Ilava) aj v zmieša-
nej štvorhre.

Igor Hruška strieľa vyrovnávajúci gól (Klenovec - R. Janovce)

Richard Bálint/Michal Kňažek

foto: Michal Kňažek
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Rozhodnime sa správne
V sobotu 27. novembra sa po-

slednýkrát tohto roku otvoria 
volebné miestnosti a občania 
pristúpia k volebným urnám, 
aby v komunálnych voľbách do 
miestnych samospráv odovzdali 
svoje hlasy kandidátom za pri-
mátorov, starostov a poslancov 
miestnych zastupiteľstiev. Voľ-
by do samospráv miest a obcí 
sú z pohľadu občana najdôleži-
tejšie, pretože ich výsledky pria-
mo ovplyvňujú život a rozvoj 
obcí v nasledujúcom volebnom 
období. Miestne samosprávy sú 
tiež vrcholným prejavom demo-
kracie, ktoré majú zabezpečiť 
čo najširšiu účasť občanov na 
správe vecí verejných. Ale je to-
mu naozaj tak?

V tejto súvislosti ma zaujal 
príspevok analytika a vysoko-
školského pedagóga doc. Edu-
arda Chmelára publikovaný v 
Pravde 27. októbra 2010 pod 
názvom Ako vniesť do správy 
obcí demokraciu. I keď mnoho-
krát s názormi uvedeného auto-
ra nesúhlasím, v tomto prípa-
de ma jeho myšlienky zaujali, a 
preto si dovolím uviesť základné 
tézy z tohto príspevku. Citujem: 
„Naše mestá a obce sú ako za-
kliate. Dve desaťročia po nežnej 
revolúcii funguje drvivá väčšina 
z nich bez výraznejších demo-
kratických mechanizmov. Ľu-
dia nemajú dosah na zásadné 
rozhodnutia a často o nich ani 
nevedia. Základným problémom 
komunálnej politiky dnes nie 
sú ľavicové alebo pravicové rie-
šenia. Základným problémom 
je otázka, ako vytvárať na lo-
kálnej úrovni také demokratic-
ké prostredie, ktoré občanom 

umožní rozhodovať o zabezpe-
čení ich základných životných 
potrieb. Overený model takejto 
politiky existuje. Volá sa parti-
cipatívna demokracia a ako už 
názov napovedá, umožňuje zvý-
šiť účasť ľudí na rozhodovaní. 
Väčšinou funguje v podobe par-
ticipatívneho rozpočtu, v rámci 
ktorého majú ľudia právo sa-
mi rozdeliť časť obecných vý-
davkov na projekty, ktoré sami 
považujú za nevyhnutné a vše-
obecne užitočné. Skúsenosti s 
takouto formou samosprávy sú 
mimoriadne pozitívne v mno-
hých krajinách Európskej únie. 
Občania by ju mali vyžadovať od 
svojich kandidátov. Neuspoko-
jiť sa iba so sľubmi, čo pre nás 
urobia, ale pýtať sa ich celkom 
konkrétne, do akej miery nám 
umožnia zapájať sa do rozho-
dovania o živote mesta či obce. 
Keď sa staneme partnermi sa-
mosprávy pri riešení problémov, 
keď sa aktívne budeme podieľať 
na niečom zmysluplnom – až 
vtedy máme nádej na zmenu.“

Toľko citácia z uvedeného 
príspevku. Myslím si, že aj v 
našej obci je v tomto smere čo 
naprávať. Občania majú veľmi 
málo možností ovplyvňovať na-
príklad prípravu rôznych projek-
tov, o ktorých sú väčšinou infor-
movaní len po ich odsúhlasení 
na obecnom zastupiteľstve a o 
ich ďalšom osude, ktoré sú nie-
kedy už zapadnuté prachom sa 
šíria len rôzne fámy typu agen-
túry JPP (jedna pani povedala). 
Spomeniem len niektoré pro-
jekty, ktoré boli dávno media-
lizované a o ich osude občania 
nič nevedia. (Architektonické 

riešenie cintorína, rekonštruk-
cie hlavnej cesty s priľahlým 
chodníkom, dom jánošíkovskej 
tradície, priemyselný park v Ri-
mavskej Sobote, priemyselný 
závod za ČOV...). Chýba hlavne 
aktívna práca poslancov miest-
neho zastupiteľstva na poli spo-
lupráce s občanmi. Niektorí po-
slanci zúžili svoju činnosť len 
na účasť (alebo aj neúčasť) na 
zasadnutí zastupiteľstva. Ale to 
je na prácu poslanca veľmi má-
lo. Ich činnosť má v prvom rade 
spočívať v styku so svojimi vo-
ličmi, poznaním ich problémov 
a ich nanášaním a riešením na 
zastupiteľstve v rámci svojich 
možností. Dovolím si tvrdiť, že 
väčšina občanov našej obce by 
nevedela vymenovať všetkých 
11 poslancov miestneho zastu-
piteľstva za celé štvorročné ob-
dobie. To isto hovorí za všetko. 
Aj z týchto dôvodov je potreb-
né, aby občania v nasledujúcich 
voľbách hlavne svojou účasťou 
dokázali, že im na živote v ob-
ci záleží, k svojmu hlasovaniu 
pristúpili zodpovedne a dali svo-
je hlasy tým kandidátom, o kto-
rých sú presvedčení, že budú 
najlepšie presadzovať ich požia-
davky. Novozvolený starosta/-
-ka a poslanci obecného zastu-
piteľstva by mali v bu dúcnosti 
zmeniť štýl svojej práce, viac 
byť v kontakte so svojimi volič-
mi, počúvať ich názory a pripo-
mienky a známy výrok vox po-
puli, vox dei (hlas ľudu, hlas 
boží) mať na zreteli nielen po-
čas nasledujúcej volebnej kam-
pane, ale hlavne počas celého 
štvorročného volebného obdo-
bia k spokojnosti občanov našej 
obce a pre jej ďalší rozvoj.

Slavomír Hruška

V období od 1. no-
vembra 2009 do 31. 
októbra 2010 opustili 
naše rady:
Zuzana Lásková *1926
Ján Štefánik *1914
Lýdia Antalová *1954
Alžbeta Parobeková *1927
Zuzana Bencová *1921
Zuzana Ulická *1928
Janka Muráriková *1960
Júlia Lisáková *1923
Ján Chudíc *1922
Júlia Moncoľová *1915
Ondrej Cibuľa *1976
Ondrej Štefánik *1918
Zuzana Hrušková *1934
Jaroslav Moncoľ *1946
Ján Brádňanský *1951
Zuzana Parobeková *1923
Ondrej Balciar *1914
Ľudmila Rapčanová *1962
Ján Vývlek *1961
Pavel Paľo *1927
Mária Bartíková *1920
Ondrej Brádňan *1954
Mária Brndiarová *1925
Zuzana Hudecová *1926
Zuzana Radičová *1954
Jaroslav Kamoďa *1951
Hedviga Bugárová *1922
Mária Klimová *1928
Ondrej Radič *1959
Branislav Benco *1955
Mária Ostranská *1949
Júlia Čížová *1938
Ján Múka *1925
Milan Bálint *1956
Ján Radič *1944
Júlia Zvozilová *1921
Ján Zvara *1941
Lýdia Jurčišinová *1939
Ivica Spodniaková *1963
Ján Bálint *1936
Miroslav Barto *1972
Pavel Vlacho *1926
Štefan Lörinc *1948

Rozhodnime sa správne 
– reakcia
Vážení čitatelia. Opäť mi ne-
dá, aby som nezareagovala na 
príspevok nášho stáleho dopi-
sovateľa Slavomíra Hrušku. Iste 
sa dá s jeho mnohými myšlien-
kami súhlasiť, ale aj napriek to-
mu si dovolím, na niektoré sku-
točnosti upozorniť.
Všetci sa radi oháňame demo-
kraciou. Jednoduchý výklad 
tohto gréckeho slova je vláda ľu-
du. Iste, v priebehu vývoja prešla 
mnohými zmenami. Jej dnešná 
podoba je aj slobodný výber zá-
stupcov občanov samotnými ob-
čanmi do rôznych orgánov, teda 
i do obecnej samosprávy. Keď-
že je jej pôvod v kolíske dnešnej 
civilizácie – v starovekom Gréc-
ku, pripomeňme si ešte jedno 
slovo - agora, čiže ľudové zhro-
maždenie, alebo aj verejné prie-

stranstvo slúžiace na zhromaž-
denia ľudu. Vo voľnom preklade 
to znamená, že demokracia „ne-
príde“ za nami do našich obýva-
čiek, ale pokiaľ chceme rozhodo-
vať o veciach verejných, musíme 
prísť sami na našu agoru, keď 
je na to príležitosť. Táto príleži-
tosť sa nám všetkým naskytla 
aj 9. marca 2006, kedy bol ve-
rejný hovor zameraný na vytvá-
ranie akčných plánov obce, kde 
sa mali občania možnosť svoji-
mi nápadmi a poznatkami pria-
mo spolupodieľať na príprave 
projektov, ktoré boli neskôr za-
hrnuté do dokumentu Plán hos-
podárskeho a sociálneho rozvoja 
obce, bez ktorého nie je možné 
žiadať prostriedky z EÚ. Škoda, 
že len asi štyridsiati obyvatelia 
Klenovca využili túto formu de-
mokracie.
Ešte malá poznámka, netreba 

sa spoliehať na agentúru JPP. 
Napríklad aj v Klenovských no-
vinách sa snažíme občanov in-
formovať, aj zo zasadnutí obec-
ného zastupiteľstva, čo sa už v 
obci realizovalo, prípadne, aké 
sú ďalšie plány. A ubezpečujem, 
že spomínané projekty určite 
nezapadli prachom. Keď to bu-
de aktuálne, dostanú priestor aj 
v našom mesačníku. Mimocho-
dom, aj obecné zastupiteľstvá 
sú verejné. Netreba sa spoliehať 
len na fámy.
Úplne na záver. To, že občan ne-
pozná poslancov, na ktorých sa 
môže v prípade potreby obrátiť, 
je určite aj jeho vizitka nezá-
ujmu o veci verejné. Preto aj ja 
súhlasím s výrokom hlas ľudu, 
hlas boží. Len treba, aby aj ľudia 
nečakali, prekročili prah svojich 
domov a prišli na svoju agoru.

Blažena Hrušková


